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Tjänstemän 
§§ 1-36, Stadsdelsdirektören Per Kjellander, avdelningschefen, Abdi-nur Isse, Jonas 

Eliasson samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-29 B avdelningscheferna Sara Hallström, Clarissa Eliasson, Margareta Ericson, 

Connie Stålhäll-Wallin, Ditte Westin och personalrepresentanten Marianne Ledel. 

Under §§ 1-29 B vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. Sammanträdet 

inleddes med information från förvaltningen om relationsvåldsteamets verksamhet. 
Efter informationen blev det tid för frågor gällande dagens ärenden. Det formella 

sammanträdet började klockan 18.50. 

 
Utses att justera    Ole-Jörgen Persson (M) och Anna Jonazon (S) 

Dag för 
justering     

28 mars 2018 

 

Sekreterare 
 

Ordförande Justerare 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse vice ordföranden Ole-Jörgen 

Persson (M) och Anna Jonazon (S) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 28 mars 2018. 
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§ 2   

Svar på remiss om Motion (2017:59) Bötfällning för 
nedskräpning med cigarettfimpar 

Beslut 
att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

nedanstående som svar på remissen 

 

Det är redan idag förbjudet att slänga fimpar och snus. Denna 

nedskräpning är på vissa platser i stadsdelsnämndsområdet 

omfattande. 

 

Frågan om en eventuell lagändring är dock inte inom ramen för 

stadsdelsnämndens ansvar.  

 

Däremot har nämnden redan beslutat att ta fram en samverkansplan 

för det fortsatta arbetet för att minska nedskräpningen i hela Spånga-

Tensta.  

 

Ärendet 
En motion från Lars Svärd (M) inkom till Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltning gällande bötfällning för nedskräpning med 

cigarettfimpar. Skribenten påpekar att det är förbjudet att skräpa ned 

på alla platser dit allmänheten har tillträde eller insyn till. Fimpar och 

snus tillhör det vanligaste skräpet i stadsmiljön och bidrar till att 

skadliga ämnen tillförs miljön genom bland annat dagvattensystemen.  

 

Polisen kan vid mindre allvarlig nedskräpning bötfälla på plats men 

dessa böter delas sällan ut. Skribenten föreslår därför att uppdra åt 

kommunstyrelsen att hemställa till regeringen att ändra lagstiftningen 

på så sätt att nedskräpning med fimpar uppgraderas till brott med 

penningböter i straffskalan.  

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning tillstyrker remissen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 december 2017. 

Dnr 1.5.1.-1041/2017 

 

Förslag till beslut 
Stephan Gullberg m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett eget förslag och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) ställde sig bakom förvaltningens 

förslag. 
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Åsa Nilsson Söderberg (L)  ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 
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§ 3  

Svar på remiss gällande modernisering av Sociala system 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet ”Modernisering av sociala 

system” (dnr 159-1912/2017) för yttrande från samtliga 

stadsdelsnämnder, äldrenämnden, socialnämnden och 

överförmyndarnämnden. Yttrandet ska vara kommunstyrelsen 

tillhanda senast den 29 mars 2018. 

 

I kommunfullmäktiges budget för 2016 beslutades det att 

kommunstyrelsen skulle påbörja en modernisering av stadens sociala 

system. Dessa system utgörs idag av ett antal IT-system vilka 

tillsammans stödjer arbetet inom verksamheterna individ- och 

familjeomsorg, äldreomsorg, omsorg om funktionsnedsatta samt 

kommunal hälso- och sjukvård. Antalet användare inom de sociala 

systemen uppgår till cirka 22 000 stycken. 

 

Förvaltningen är positiv till det pågående projektet avseende 

moderniseringen av de sociala systemen. I samband med 

implementeringen av de nya systemen anser förvaltningen att det är av 

stor vikt att medarbetare utbildas, både hos beställare samt utförare. 

Förvaltningen anser vidare att de kostnader som uppstår i samband 

med utbildningsarbetet bör finansieras av centrala medel.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 februari 2018. 

Dnr 1.5.1.-1089/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Svar på remiss om riktlinjer för barnsäkerhet i stadens 
förskolor 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått remiss om ”Riktlinjer 

för barnsäkerhet i stadens förskolor”.  

 

Utbildningsnämnden har på uppdrag av kommunfullmäktige tagit 

fram ett förslag till riktlinjer för barnsäkerhet för Stockholms stads 

kommunala förskolor. Syftet med riktlinjerna är att säkerställa en god 

och likvärdig barnsäkerhet för alla barn i de kommunala förskolorna. I 

riktlinjerna beskrivs ansvarsfördelningen mellan de olika nivåerna i 

staden samt samverkan med andra myndigheter och intressenter.  

 

Förvaltningen ser positivt på förslaget till riktlinjerna då de kommer 

att skapa en likvärdighet i staden gällande arbetet med barnsäkerhet. 

Förvaltningen tycker att det är bra att en ansvarsfördelning och 

arbetsfördelning gjorts på olika nivåer eftersom det tydliggör vem 

som ska göra vad.     

Förvaltningen undrar dock om begreppet barnrättskonsekvensanalys 

ska användas istället för begreppet barnkonsekvensanalys. Detta bör 

förtydligas så att staden genomgående använder samma begrepp.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 februari 2018. 

Dnr 1.5.1-10/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Svar på remiss om Stockholms stad förslag till program för 
alkohol-, narkotika-, dopnings- och tobakspolitiken 2018-
2021 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av socialroteln fått en remiss om Stockholms 

stads program för alkohol-, narkotika-, dopnings- och tobakspolitiken 

(ANDT) 2018-2021. Programmet består av sex långsiktiga mål och 

underliggande delmål samt förslag till aktiviteter för programperioden 

2018-2021. Programmet är ett tvärsektoriellt och stadsövergripande 

styrdokument för alla stadens nämnder och bolag.  

Förvaltningens anser att programmet är bra utformat och tar ett 

helhetsgrepp över frågor och involverar hela stadens verksamheter, 

nämnder och bolag.  

Förvaltningen anser dock att det är idrottsnämnden som bör vara 

huvudansvarig för anti-dopningssatsningen 100 procent ren 

hårdträning, istället för stadsdelsnämnderna.   

 

Förvaltningen vill tydliggöra att ANDT-arbetet bör omfatta e-

cigaretter. Det är ett område som lyfts fram inom ANDT-politik i och 

med det utökade tillsynsansvaret för kommunerna gällande e-

cigaretter. Detta område bör nämnas i ANDT-programmet.  

Vidare vill förvaltningen lyfta fram Kat och vattenpipa som exempel 

på droger och tobak. I staden som helhet har dessa inte stor spridning, 

men kan lokalt i Spånga-Tenstas stadsdelsområde ha effekt på ett 

verksamt ANDT-arbete 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 februari 2018. 

Dnr 1.5.1-75/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Underlag för budget 2019 med inriktning mot 2020 och 
2021 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner underlag till budget 2019 med 

inriktning 2020 och 2021 och överlämnar till kommunstyrelsen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunens budget innehålla en plan för 

ekonomin och verksamhet för en period av tre år. Långsiktigheten i 

stadens planering ska stärkas genom att tyngd ges till periodens år två 

och tre. Underlaget ska bland annat beskriva trender, 

utvecklingstendenser, strukturella frågor och demografiska 

förändringar samt effekterna av dessa samt prioriteringar. I detta ingår 

bland annat att beakta lokalförsörjning, kompetensförsörjning och 

omstrukturerings- och investeringsbehov. Tillsammans med 

underlaget ska nämnderna lämna lokalförsörjningsplan. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 mars 2018. 

Dnr 1.1-84/2018 

 

Förslag till beslut 
Stephan Gullberg m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Åsa Nilsson Söderberg (L) ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M) och Annika Rosenberg 

(M) till förmån för eget förslag: 
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”Förslag till beslut 

1. Stadsdelsförvaltningens förslag till beslut avslås. 

2. Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att återkomma till nämnden 

med ett budgetunderlag i enlighet med vad som anförs i detta 

förslag till beslut samt i enlighet med Moderaternas 

budgetreservation i kommunfullmäktige. 

3. Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att arbeta för att Spånga 

centrum, Tensta och Hjulsta får ta del av stadens satsning på 

ordningsvakter 

4. Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att avveckla graffitiväggen i 

Tensta   

5. Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att påbörja arbetet med en 

ny, reviderad trygghetsplan för Spånga-Tensta i samarbete med 

Polisen och andra relevanta aktörer såsom exempelvis Stiftelsen 

Tryggare Sverige, föreningslivet och företagen i stadsdelen 

6. Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att initiera och utveckla ett 

mer sammanhållet samarbete med fastighetsägarna och 

företagarföreningarna i stadsdelen för att öka attraktiviteten och 

tryggheten i stadsdelens centrum  

7. Därutöver anförs följande. 

Ett Stockholm för hoppfulla. En modern och hållbar 
storstad där alla kan komma till sin rätt 
 

En politik som ger svar på Stockholms framtidsutmaningar 
Stockholm är en fantastisk stad som har haft en god utveckling de 

senaste åren. Maktskiftet 2014 innebär dock att Stockholm har slagit 

in på en felaktig kurs. Framförallt saknas trovärdiga och 

genomförbara svar på Stockholms framtidsutmaningar. 

 

En växande storstad som Stockholm står inför utmaningar på 

åtskilliga områden, från infrastruktur till företagsklimat och välfärd. 

Tre områden har dock en särställning: jobben, tryggheten och skolan. 

Om staden står utan verksamma svar på dessa områden är det 

ödesdigert för Stockholms utveckling. Men om vi förmår att 

formulera hållbara svar för att möta dessa utmaningar finns en enorm 

potential i att Stockholm utvecklas till en ledande storstad i världen. 

 

I Stockholm, precis som i Sverige i övrigt, är utanförskapet hos 

utrikes födda flerfaldigt större än för inrikes födda. Nya jobb kommer 

i nya och växande företag. Men Stockholms företagsklimat befinner 

sig i vad som närmast kan betecknas som fritt fall. Trots 
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högkonjunktur och arbetskraftsbrist består skillnaden mellan inrikes 

och utrikes födda. 

En politik för tryggare stadsdelar och välskötta 
stadsmiljöer i hela staden 
Moderaterna vill att Stockholm ska vara en trygg och snygg stad 

oavsett plats eller tid på dygnet. I många delar av Stockholm råder i 

dag en stor otrygghet, det är inte acceptabelt. Moderaterna har en rad 

åtgärder som ska öka tryggheten för alla i vår stad samt göra det 

svårare att vara kriminell i Stockholm. Tills fler poliser är på plats ska 

Stockholms stad arbeta med fler ordningsvakter för att öka säkerheten 

och tryggheten i stadsdelarna. Det ska inrättas en trygghetsjour dit 

lokala handlare och boende kan vända sig för att tillfälligt öka 

närvaron av ordningsvakter. Detta riktar sig framförallt till lokala 

centrum och handlare som inte har råd att egna säkerhetsvakter ur 

egen kassa. Som en del i det trygghetsskapande arbetet ska 

kommunstyrelsen verka för att regeringen utökar ordningsvakternas 

mandat och befogenheter så att de på sikt kan avlasta polisens arbete, 

verka brottsförebyggande, höja den upplevda tryggheten och stävja 

den eskalerande kriminaliteten. Stockholm ska mer aktivt arbeta med 

kameraövervakning av särskilt utsatta platser och bostadsbolagen ska 

möjliggöra DNA-märkning av hyresgästernas tillhörigheter. 

 

I vår stadsdel är trygghetsutmaningen särskilt påtaglig. Det gäller i 

såväl Spånga centrum som i Tensta och Hjulsta. Synnerligen allvarligt 

är att otryggheten har ökat de senare åren vilket bekräftas av 

resultaten i stadens trygghetsmätning. Stadsdelen måste arbeta mer 

systematiskt med trygghetsskapande åtgärder. Moderaterna vill se ett 

långsiktigt brottsförebyggande arbete som ger resultat, men även mer 

kortsiktiga insatser för att avhjälpa situationen här och nu. Sådana 

insatser är exempelvis ordningsvakter i centrumområdena i 

Spånga/Tensta och Hjulsta samt trygghetskameror. Här är det viktigt 

att stadsdelsförvaltningen ”ligger på” så att stadsdelen får ta del av 

ordningsvakter och kameror fortsättningsvis.  

 

Vi vill arbeta för trygga, rena och väl upplysta stadsmiljöer. 

Säkerheten i Stockholms olika stadsdelar ska öka genom ett aktivt och 

systematiskt arbete, till exempel genom regelbundna 

trygghetsvandringar. En nära och strukturerad samverkan med olika 

föreningar som kan bidra med civilsamhällets krafter i arbetet är 

värdefullt, parallellt med insatser från rättsvårdande myndigheter som 

säkerställer efterlevnad av ordningslagen och stadens lokala 

ordningsföreskrifter. 
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I vår stadsdel spelar civilsamhället en viktig roll. Att stadsdelen 

stödjer föreningarnas arbete är lika självklart som det är värdefullt. 

De medel stadsdelen ger i föreningsbidrag ska bidra till ett aktivt 

föreningsliv i stadsdelen. Vi vill dock säkra upp att stödet används 

rätt och vill därför göra en genomgripande översyn och förändring av 

regelverket för föreningsbidrag. Korrekt återredovisning av bidragen 

är synnerligen viktigt och ska följas upp av stadsdelsförvaltningen och 

nämnden. I det sammanhanget anser vi att föreningar som på olika 

sätt arbetar med trygghet också ska vara prioriterade i mottagandet 

av offentligt stöd.  

 

Förekomsten av olagliga boplatser vittnar om en djup social utsatthet, 

medför oacceptabla sanitära och omänskliga villkor och skapar 

otrygghet i stadsmiljön. Moderaterna vill att en nollvision ska råda för 

olagliga boplatser, svensk lag och stadens ordningsföreskrifter ska 

gälla lika för alla. Staden måste arbeta målmedvetet med verksamma 

insatser för att förebygga etableringen av olagliga boplatser och stärka 

dialogen och samverkan med berörda aktörer. 

 

Klotter, nedskräpning och skadegörelse förfular det offentliga rummet 

och skapar otrygghet i stadsmiljön varhelst det förekommer. 

Moderaterna kommer aldrig att kompromissa med att Stockholm ska 

vara klotterfritt och att det ska vara rent och städat på allmänna platser 

såsom gator, torg och parker. Nolltoleransen mot klotter ska 

återinföras och efterlevnaden av klotterförbudet ska prioriteras, 

framförallt ur ett trygghetsperspektiv. Stadens städgarantier, som 

innebär att städning, tömning av papperskorgar och klottersanering 

ska ske inom 24 timmar efter anmälan, ska förbättras.  

 

Som en konsekvens av ovanstående ska graffitiväggen i Tensta rivas.  

En politik som förenar ekonomiskt ansvarstagande med 
sänkt skatt och prioritering av välfärden 
Socialdemokraterna har hittills höjt skatten med knappt 1,4 miljarder 

kronor. Dessa skattehöjningar är både onödiga och skadliga. Onödiga, 

därför att det med en tydlig prioritering och god kostnadskontroll är 

möjligt att prioritera välfärden utan att öka stockholmarnas 

skattebörda. Skadliga, därför att kommunalskatten slår mot alla 

inkomstgrupper och höjningen därför gör det mindre lönsamt att 

arbeta. Kombinerat med de massiva skattehöjningarna som den 

rödgröna regeringen genomför är det en politik som slår direkt mot 

jobb och tillväxt. 

 

Moderaternas budget kombinerar ett sänkt skatteuttag och 

budgetbalans med prioritering av välfärdens verksamheter. Vår 
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budget visar att det är fullt möjligt att krona för krona stärka välfärden 

i samma eller högre utsträckning som majoriteten och dessutom 

genomföra betydande riktade satsningar och samtidigt sänka skatten. 

 

Hög pedagogisk kvalitet i förskolan för en god start i livet 
för alla barn 
Förskolan lägger grunden till ett livslångt lärande. Därför är det är 

viktigt att tillsynen av förskolan fungerar och att verksamheten i 

förskolan håller högsta kvalitet. Om brister upptäcks ska åtgärder 

vidtas skyndsamt, oberoende av huvudmannaskap. Stockholms 

förskolor ska erbjuda en verksamhet som är utvecklande, rolig, 

stimulerande, trygg, utmanande och full av möjligheter. 
 

Moderaterna värnar en mångfald av förskolor med olika pedagogisk 

inriktning och generösa öppettider. Förskola på obekväm arbetstid ska 

omfattas av barnomsorgsgarantin. Förskolor och skolor i Stockholm 

ska ge barn det de behöver för att lära och utvecklas. Lika naturlig 

som valfriheten att välja förskola eller skola är, ska det vara att alla 

förskolor, offentliga såväl som fristående, ska leva upp till högt ställda 

kvalitetskrav. En lugn och trygg förskola lägger grunden för 

nyfikenhet och kunskap. 

 

För att avlasta förskolans pedagogiska personal och samtidigt erbjuda 

möjliga arbetstillfällen för personer som står utanför arbetsmarknaden 

inrättas tjänster som måltidsvärdar. Måltidsvärdar ska utföra enklare 

göromål utanför förskolans pedagogiska uppdrag och på så vis 

underlätta för förskollärare och barnskötare att fokusera på förskolans 

pedagogiska arbete. 

 

Moderaterna vill understryka vikten av säkra skolvägar och säkra 

transporter till och från skola/förskola. En inventering, tillsammans 

med Trafiknämnden, behöver genomföras för att identifiera åtgärder 

som behöver vidtas för att öka tryggheten för barnen.  

En trygg stad att åldras i 
Stockholm ska vara en trygg och bra stad för alla stockholmare att 

leva och bo i. Staden ska ha ett väl utvecklat samarbete med det civila 

samhället, där överenskommelsen med den idéburna sektorn ska 

vårdas och utvecklas. I Stockholm ska det vara medborgarnas 

önskemål och behov som driver utvecklingen av kvalitet och service.  

 

Ett kvalitetskontrakt ska införas med äldre som söker sig till 

äldreomsorgen. Detta ska garantera en gemensam vårdplanering och 

uppföljning av insatser som utgår från den äldres behov och 

perspektiv. 
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Stockholms äldre blir allt friskare och lever längre. Alla har rätt till en 

bra äldreomsorg och det är viktigt att omsorgen ges efter den äldres 

önskemål och behov. Äldre stockholmare ska ges goda förutsättningar 

för ett så självständigt och innehållsrikt liv som möjligt. 

Biståndsbedömningen ska förenklas ytterligare och reformeras. 

Stockholms äldreomsorg behöver mindre detaljstyrning och högre 

ambitioner i sitt arbete. Det arbete som pågår kring ramtider där äldre 

ska kunna påverka sina insatser är därför steg i rätt riktning, men 

Moderaterna anser att vi kan och bör gå längre. Vi vill utreda en 

uppdelning av biståndsbedömningen i olika steg där ett första 

behovsbeslut tas, för att senare träffa särskilda äldrecoacher som 

hjälper till med individuella valmöjligheter. Enskild uppföljning är 

viktigt för att staden ska säkerställa att det enskilda vårdbehovet 

tillgodoses. Därför behöver Stockholm också se över 

biståndsbedömningen för att stärka arbetet kring individuell 

uppföljning. Biståndsbedömningen ska vara likvärdig över hela 

staden. Därför ska den även centraliseras. 

 

Valfriheten inom äldreomsorgen ska vara god med en mångfald av 

utförare och möjlighet att välja innehåll i hemtjänsten. Moderaterna 

tar avstånd från de ideologiskt motiverade kommunaliseringar som 

Socialdemokraterna genomför utan hänsyn till stockholmarnas 

valfrihet. Genom satsningar på valfrihet och kvalitet i äldreomsorg, 

hemtjänst och service, får äldre som vill bo kvar i sina lägenheter på 

ålderns höst större makt över sina liv. Oavsett om verksamheten 

bedrivs av staden eller en fristående aktör ska kraven vara högt ställda 

och uppföljningen ska vara noggrann. 

 

För att äldre bättre ska kunna nyttja rätten att välja behövs en 

förbättrad service och information inom äldreomsorgen. Stockholms 

stads webbplats ska erbjuda tydlig information så att det blir möjligt 

att jämföra olika alternativ med varandra. Även arbetet med digitala 

hjälpmedel ska fortsätta och samtliga äldreboenden ska erbjuda 

tillgång till internet.  

 

Äldre Direkts uppdrag ska vidgas till att möjligheten till valfrihet 

verkligen kommer äldre till del och åter ha öppet på helger. 

 

Äldre som vill bo kvar hemma ska kunna känna sig trygga i det valet. 

Det förutsätter en väl fungerande hemtjänst som möjliggör för de 

äldre att kunna leva självständiga liv och stanna kvar i sina hem så 

länge de önskar. Hemtjänsten ska präglas av hög kvalitet, god 

arbetsmiljö för medarbetarna och valfrihet för den äldre. Det kräver 

långsiktiga spelregler för utförarna av hemtjänst i Stockholm, där vi 
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med oro ser på den socialdemokratiskt ledda majoritetens tydliga 

ovilja mot fristående aktörer. 

 

Hemtjänsten har en viktig roll och den mångfald av utförare som 

stockholmarna kan välja mellan ska utvecklas. Samtidigt är det viktigt 

att säkra en så hög kvalitet som möjligt. För många äldre är inte minst 

kontinuitet i hemtjänstens bemanning viktigt för tryggheten. 

Moderaterna vill därför låta utreda en kontinuitetsbonus som 

premierar de utförare som levererar en hög kontinuitet av 

hemtjänstpersonal. 

 

För att möta det ökande och varierande behovet av insatser vill 

Moderaterna utreda möjligheten för profilhemtjänst för de äldre som 

har särskilda behov. Det ska också vara möjligt att få hjälp med 

avlastande tjänster genom serviceassistenter som ska få en särskilt 

inriktad utbildning för detta.  

 

Demenssjukdom ställer särskilda krav på omvårdnadskompetens för 

att säkerställa en god kvalitet i omsorgen. Moderaterna vill prioritera 

arbetet med demenssjukdomar och höja kompetensen inom 

demensvård på samtliga demensboenden i staden. 

 

Inslaget av läkarkompetens i äldreomsorgen behöver ökas för att 

stärka och utveckla kvaliteten. Moderaterna vill se en ökad samverkan 

mellan hemtjänsten och landstinget genom exempelvis möjlighet till 

frivillig läkarundersökning i hemmet samt fler och effektivare 

läkemedelsgenomgångar för de äldre. Vi vill också verka för 

möjligheten att äldre direkt ska kunna vända sig till geriatriska 

mottagningar istället för akutmottagningarna för tillgång till geriatrisk 

specialistkompetens. 

 

Under mandatperioden ska en långsiktig utbildningssatsning 

genomföras där det bland annat ska ingå ett språklyft för anställda 

inom äldreomsorgen som har svenska som andra språk. Staden ska 

också initiera och möjliggöra flerspråkig hemtjänst så att äldre 

personer med utländsk bakgrund kan förstå det språk som talas. 

 

Ungdomsbesök i vården ska utvecklas och staden ska erbjuda 

läkarstudenter praktikplatser på äldreboenden inom ramen för deras 

läkarutbildning. 

 

Moderaterna försvarar de äldres rätt att välja och slår vakt om 

mångfalden av utförare. Stockholms äldre ska ha rätt att välja bland 

en mångfald av boendeformer. Äldre par med olika vårdbehov ska 

kunna leva ihop hela livet och detta säkerställs genom 
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parboendegarantin. För att ge Stockholms äldre en god vård och 

omsorg behövs engagerade och utbildade medarbetare som möter de 

äldre på deras villkor och ser varje individ som en unik person med 

rätt att få sina individuella behov tillgodosedda. Det ska också vara 

möjligt att separera städning från hemtjänstens insatser. Staden ska 

fortsätta med att höja kompetensen och stärka medarbetarna i deras 

yrkesroll. 

 

Äldres livskvalitet ska öka, och i linje med detta vill Moderaterna 

införa ett måltidslyft inom äldreomsorgen. Måltidsupplevelsen ska 

vara lustfylld. Möjligheten att vistas utomhus ska säkerställas. 

 

Moderaterna vill slå vakt om att de äldre som så önskar ska kunna bo 

kvar i sin bostad så länge som de känner sig trygga i hemmet, även 

om behoven av vård och omsorg ökar. Därför vill Moderaterna utreda 

förutsättningarna för praktiska lösningar som att installera hissar 

utanpå trevåningsfastigheter. 

 

Det ska finnas en mångfald av olika boendeformer. Vi måste tänka 

nytt kring hur vi skapar en mer öppen välfärd där unga och gamla kan 

mötas. Inom ramen för det pågående planarbetet kring Spångadalen, 

Bromstensgluggen, verkar Moderaterna i berörda nämnder för att 

utreda möjligheterna att inrätta ett generationsboende. Ett 

generationsboende innebär att en förskoleverksamhet bedrivs i samma 

byggnad som ett vård- och omsorgsboende, där verksamheterna delar 

på gemensam yta som möjliggör för frivilliga aktiviteter. Detta är ett 

exempel på hur man kan möjliggöra för mer innovation i byggandet 

av verksamheter inom äldreomsorgen. 

En stad som ger trygghet och stöd åt de mest utsatta i 
samhället 
Staden måste alltid finnas till hands för de mest utsatta i vårt samhälle. 

I synnerhet ska barn och unga som far illa få stöd och hjälp i ett tidigt 

skede. Vi vill arbeta för att frivilligkrafter och staden har 

gemensamma mål och program för att bekämpa hemlösheten. Ett nära 

samarbete mellan polis, skola och socialtjänst och fler 

socialsekreterare ute i fält ska ge unga stockholmare ett snabbt stöd. 

Uppsökande verksamhet ska riktas till grupper som behöver extra 

stöd. Genom kraftfulla insatser ska staden arbeta för att minska 

droganvändandet bland Stockholms unga. Stockholm ska också 

tillsammans med frivilligorganisationer arbeta strukturerat och 

målmedvetet mot våldsbejakande extremism och ta lärdom av andra 

länders arbete och erfarenheter. 
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Arbete mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck 

ska bedrivas med full kraft. Satsningen på föräldrastödsprogram för 

att ge alla barn en bra start i livet ska fortsätta, liksom arbetet med 

sociala insatsgrupper, som ska finnas i alla stadsdelar. Tidiga insatser 

mot ungdomar med riskbeteende leder till att färre ungdomar växer 

upp i och hamnar i utanförskap. Den satsning på ett utvecklat 

samarbete mellan skola och socialtjänst som Moderaterna har initierat 

ska fortgå. 

 

Stockholms stads arbete med ensamkommande barn ska utvecklas och 

effektiviseras. Socialnämnden ska leda arbetet med att se över och 

arbeta fram rutiner för att säkra ett gott mottagande. Staden ska också 

verka för rekrytering av fler familjehem och boenden för att möta 

behovet för ensamkommande barn. 

 

Insatserna för att minska hemlösheten är fortsatt prioriterade och 

hemlöshetsstrategin ska fortsätta vara en viktig utgångspunkt i stadens 

arbete. Fler långsiktiga boendealternativ ska övervägas liksom en 

fortsatt satsning på boendestöd. 

 

Målgruppen EU- och tredjelandsmedborgare har ökat allt mer, vilket 

kräver ett tydligt agerande och en konkret inriktning från staden i 

kombination med insatser från stadens socialtjänst för de som behöver 

stöd och hjälp, bland annat i form av uppsökande verksamhet, 

information samt insatser från ideella föreningar. Att Stockholms stad 

agerar lika över hela staden är avgörande. Utgångspunkten måste 

alltid vara att svensk lag gäller lika för alla och ska upprätthållas. För 

att kunna koordinera arbetet och fortsätta utveckla stadens insatser 

och agerande är det viktigt att stadens projektledare för samordning av 

arbetet kring EU- och tredjelandsmedborgare fortsätter och att den 

tidigare tydliga dialogen som fanns med andra berörda aktörer och 

instanser prioriteras”. 

 

Särskilt uttalande 
Åsa Nilsson Söderberg (L) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Ett Stockholm där alla har möjlighet att förverkliga sin potential och 

där framtida generationer växer upp med jämlika livschanser kräver 

välfärd i världsklass. Den rödgrönrosa majoriteten har höjt skatten 

under mandatperioden men har svårt att finansiera kärnverksamheter 

som förskola, äldreomsorg och socialtjänst. Symbolprojekt och 

perifera satsningar har tillåtits tränga ut insatser som gör verklig 

skillnad för de barn, vuxna och äldre som behöver hjälp från staden. 
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Under de två tidigare mandatperioderna har förskolan varit en av 

stadens allra mest uppskattade verksamheter, med några av landets 

minsta barngrupper, genomgående en hög kvalitet och en stor 

mångfald i pedagogiska inriktningar. Men under Socialdemokraternas 

styre har antingen barngrupperna vuxit eller personaltätheten minskat 

i elva av fjorton stadsdelar. Föräldrar och lärare vittnar om en pressad 

situation. Lönerna för förskollärarna måste höjas och barngrupperna 

minskas. 

 

Alla har rätt till ett bra boende. Vi vill låta alla äldre över 85 år som så 

vill få plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende. Staden står 

inför stora utmaningar att bygga ut äldreboenden så att alla äldre som 

behöver komma till ett boende också kan få göra det. Utbyggnaden av 

bostäder för personer med funktionsnedsättning måste också vara en 

prioritet. 

 

Socialdemokraterna förhåller sig passiva när otryggheten ökar i alla 

Stockholms stadsdelar. Arbetet mot brottslighet och för trygghet i 

vardagen måste vara prioriterat. Ungdomar som begår brott måste 

vara föremål för tidiga insatser, och trygghetsvakter måste finnas på 

plats i brottsutsatta områden. Stadsdelsnämnden har ett viktigt 

uppdrag att samla alla goda krafter för att skapa ett närsamhälle där 

människor känner sig trygga.  

 

Situationen inom socialtjänsten är fortsatt pressad. För att behålla 

socialsekreterarna krävs att stadsdelsnämnden arbetar aktivt och 

ambitiöst med ledarskap, handledning och karriärmöjligheter. Precis 

som i andra yrken där man arbetar med människor i utsatta situationer 

är möjlighet till handledning och professionellt stöd viktigt. 

Socialsekreterarnas löner måste höjas ytterligare. En avgörande 

trygghets- och frihetsfråga är kampen mot hedersförtrycket, som 

måste vara prioriterad. 

 

De kommande åren kommer att avgöra hur väl Stockholm och Sverige 

lyckas med integrationen. Stadsdelsnämnden måste bidra till att 

snabbt få människor in i jobb och bra boendelösningar, utan att fastna 

i bidragsberoende och utanförskap.  

 

Att kombinera en ekonomi i balans med höga ambitioner i välfärden, 

utan skattehöjningar som hotar jobben och företagandet, är en svår 

uppgift. Men den är avgörande om Stockholm ska bli en stad som 

klarar integrationen av nyanlända och ger kunskap och framtidstro åt 

växande generationer, utan att urholka vår förmåga att långsiktigt ta 

ansvar för välfärden”. 
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§ 7   

Revidering av delegationsordningen 2018 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att anta förvaltningens förslag 

till reviderad delegationsordning. 

 

Ärendet 
Förvaltningen föreslår i syftet att förenkla och förbättra arbetssätt 

samt med anledning av den nya kommunallagen en revidering av 

delegationsordningen. Förvaltningen föreslår därför att 

delegationsordningen ändras i enlighet med förslag i tjänsteutlåtandet, 

bilaga 1. Förändringarna avser bland annat ändringar i ärendegrupp 

allmänna ärenden, ekonomi och äldre.  

 

Förvaltningen reviderar nummerordning och andra redaktionella 

ändringar efter fastställande i nämnden. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 februari 2018. 

Dnr 1.1-90/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Äldreboendeplanering i region Västerort 2019, 2020-2021 
med utblick mot 2030/40 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner äldreboendeplanen för region Västerort 

avseende den del som berör Spånga-Tensta stadsdelsnämnd.  

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnderna ska årligen ta fram ett gemensamt förslag per 

region till plan för kommande behov av verksamheter inom 

äldreomsorgen.  

 

Boendeplanden ska vara ett dokument där regionens gemensamma 

behov av ombyggnation, avveckling och inriktningar analyseras. 

Boendeplanen bygger på Swecos framskrivning av 

äldreomsorgsbehovet i Stockholm stad under perioden fram till år 

2040. 

 

Årets boendeplan för region Västerort har samordnats av Bromma 

stadsdelsförvaltning. Den stadsövergripande planeringen leds av 

äldreförvaltningen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 februari 2018. 

Dnr 1.1-86/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Stephan Gullberg  m.fl (MP), Anna Jonazon m.fl (S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Med anledning av föreliggande rapport vill vi gärna framhålla 

följande: 

 

I Spånga-Tensta finns många människor med andra modersmål än 

svenska. Idag finns i Järvaområdet två äldreboenden med 

språkinriktning, persiska och arabiska. I takt med att vi får fler äldre 

vill vi framhålla vikten av att vi utvecklar fler boenden med olika 

språkinriktningar. 
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Vi vill också poängtera att vi ser det mycket positivt med den 

inplanerade renoveringarna av Fristad och vård och omsorgsboendet 

Elinsborg. Det sistnämnda planeras bli ett tryggt seniorboende med 

aktivitetscentrum. Enligt planeringen ska renoveringen av Elinsborg 

påbörjas 2019. Vi i majoriteten uppskattar ambitionen med en relativt 

kort renoveringstid för ett så pass omfattande arbete. Dels för att det 

behöver finnas tillgång till olika former av boende för äldre i Tensta. 

Dels för att tryggheten i centrala Tensta skulle påverkas negativt om 

fastigheten står tom under en längre tid. Vi vill däremot poängtera 

betydelsen att renoveringen också måste göras med största hänsyn till 

de äldre som bor i fastigheten. Om det är möjligt undvika eventuell 

evakuering genom att renoveringarna genomförs i etapper så är det 

lovvärt. 

 

Micasas styrelse tog i höstas fram en plan för seniorlägenheter fram 

till 2020 och har även tagit fram ett ramprogram för seniorlägenheter 

med aktivitetscenter. Det vore mycket givande om förvaltningen bjöd 

in till en genomgång av de nya planer och program samt tankarna 

kring stadens möjligheter att motverka social isolering hos äldre och 

samtidigt verka för att bibehålla hyreskostnader som målgruppen har 

råd att efterfråga. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl (M) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Av äldreboendeplanen för region Västerort framgår att Elinsborgs 

vård- och omsorgsboende i Tensta ska avvecklas senast oktober 2018. 

Förklaringen som anges är att lokalerna är i omfattande behov av 

renovering. Renoveringsbehovet har Moderaterna har framfört i denna 

stadsdelsnämnd, exempelvis i samband med att beslut fattades om att 

upphandla verksamheten. Nu har denna upphandling dragits tillbaka 

och verksamheten ska istället avvecklas. 

Det är anmärkningsvärt att inte de allvarliga bristerna i byggnaden har 

uppmärksammats eller åtgärdats, vare sig av stadsdelsnämnden eller 

av Micasa. Moderaterna anser att en renovering av Elinsborgs vård- 

och omsorgsboende är nödvändig, och att inriktningen bör vara att 

fastigheten även i framtiden ska fungera som vård- och 

omsorgsboende. 

Det är en oroande utveckling att boenden föreslås läggas ned i en 

snabbare takt än planerat, eftersom de kan bli svåra att ersätta. Vi vill 

hellre rusta upp och bevara de boende som redan finns. Om ett boende 

måste läggas ned måste i sådana fall ersättning planeras. Vi anser 

därför att stadsdelsnämnden ska eftersträva att använda lokalerna som 

äldreboende även efter renoveringen. 
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Det är ytterst en fråga om att äldreboenden ska finnas i alla delar av 

staden, även i Tensta. Människor ska inte behöva flytta ifrån sin 

stadsdel bara för att de blir gamla”. 

 

Särskilt uttalande 
Åsa Nilsson Söderberg (L) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

I Stockholm ska man kunna känna sig trygg med att det finns bra 

boendealternativ som man kan flytta till i tid, när man inte längre kan 

bo kvar i sin vanliga bostad. När befolkningen åldras är det viktigt att 

staden tidigt planerar för utbyggnaden av framtidens äldreboenden, 

och att det finns bra och anpassade alternativ som man kan flytta till i 

tid och som täcker hela kedjan av behov. 

 

Det är viktigt att det finns en viss marginal i planeringen, inte minst 

med tanke på den långsiktiga osäkerhet som fortsätter råda vad gäller 

förutsättningarna för privata aktörer att överhuvudtaget verka inom 

äldreomsorgen, i ljuset av regeringens förslag om vinstbegränsningar 

inom välfärden. 

 

Det finns i dagsläget cirka 20 tomma platser på Fristads servicehus. 

Kanske skulle efterfrågan på plats på Fristad vara högre om 

servicehuset höll bättre standard. Liberalerna välkomnar en 

renovering av Fristad men menar att det är självklart att Fristad efter 

genomförd renovering måste fortsätta att fungera som servicehus. En 

eventuell omvandling till seniorboende skulle innebära att servicen 

och valfriheten för de äldre i Spånga-Tensta försämrades. 

 

Majoritetens politik har varit att inte ta fram någon långsiktig plan för 

hur servicehusen ska förvaltas utan att istället låta dem förfalla och 

därefter lägga ner dem. Liberalerna vill satsa på servicehusen, inte 

avveckla dem. 

 

Förvaltningarna larmar om att det finns behov av fler boenden för 

äldre personer med problematik som hemlöshet eller missbruk. 

Liknande formuleringar framkommer även i underlagen i de andra 

delarna av staden. Detta är allvarligt.  

 

Majoriteten har i retoriken visat ett stort intresse för hemlöshet bland 

äldre men praktiskt taget den enda konkreta reformen har blivit att de 

inte längre ska komma ifråga för servicehus. Vi kan inte se annat än 

att man har misslyckats med att ta fram konkreta alternativ som 

uppfyller de behov som finns. Det måste skapas nya boendeformer, 
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gärna i mindre enheter än traditionella särskilda boenden, som utgör 

lämpliga alternativ för denna målgrupp”. 
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§ 9   

Månadsrapport 

Beslut 
Nämnden godkänner denna månadsrapport. 

 

Ärendet 
Sammantaget prognostiseras en budget i balans efter 

resultatöverföringar.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 mars 2018. 

Dnr 1.2.1-43/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Extra ansökningsomgång för föreningsbidrag med 
inriktning miljö- och trygghetsarbete 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att utlysa en extra 

ansökningsomgång för föreningsbidrag med ansökningstid till och 

den 20 april 2018. Ansökningsomgången ska hanteras i enlighet 

med förvaltningens förslag. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att finansiera 

ansökningsomgången med 300 tkr från anslaget för 

demokratimedel 2018. 

3. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade den 14 december 2017, § 

10, att utlysa en extra ansökningsomgång för föreningsbidrag till 

verksamhet med inriktning på miljö- och trygghetsarbete.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning föreslår att nämnden avsätter 300 

tkr för ändamålet samt fastställer att ansökningsperioden ska pågå till 

och med den 20 april 2018 och att bidragsfördelningen fastställs på 

sammanträdet den 14 juni.   

 

Förvaltningen föreslår att föreningarna i ansökningsförfarandet 

bifogar en projektbeskrivning där antal medverkande 

föreningsmedlemmar eller externa resurser, tidplan, bedömt antal 

mottagare av insatsen samt det förväntade resultatet av insatsen 

framgår.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 februari 2018. 

Dnr 5.4-85/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl (M) och Åsa Nilsson Söderberg (L) lade fram 

ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Vi hade hellre sett, mot bakgrund av den utvärdering som gjorts, att 

Järva Rent och Snyggt hade fortsatt om än i en annan form och med 

en starkare styrning än tidigare. Vi behöver en långsiktighet i de 
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satsningar som görs från stadsdelens sida och tyvärr har det förslag 

som nu föreligger en rad brister. Vi reagerar särskilt över att 

ansökningstiden är så kort att flera föreningar riskerar att stå utan 

bidrag då de knappt har en månad på sig att inkomma med 

projektbeskrivning och ansökan i enlighet med de krav som ställs.  

Det logiska sammanhanget mellan miljö- och trygghetsskapande 

åtgärder finns naturligtvis, men skulle ha behövts preciseras mer. Då 

ärendet verkar något hastigt framskrivet saknas beskrivningar vid 

vilken vikt som ska läggas vid föreningarnas åtgärder för att främja 

miljön respektive tryggheten. Exempelvis uppstår frågan; kan 

föreningar som enbart satsar på trygghetsskapande åtgärder komma i 

fråga för det bidrag som nu utlyses eller måste det vara en 

kombination? Och om det ska vara en kombination – ska man då ha 

åtgärder som bedöms som likvärdiga mellan miljö kontra trygghet 

eller kan man lägga vikt vid än det ena än det andra?  

Demokratimedlen verkar kunna användas till vad majoriteten till 

envar tid bestämmer. Vi vill påminna om att det tidigare har varit 

omöjligt för majoriteten att använda dessa medel till de 

trygghetsskapande åtgärder oppositionen föreslagit medan man nu – 

några månader innan valet - med all tydlighet kan använda dessa 

medel till åtgärder för att ge stadsdelens föreningar ett ”extra” 

föreningsbidrag”.  
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§ 11  

Föreningsbidrag 2018 - Komplettering 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå 

förningsbidragsansökningar från följande föreningar: 

Etiopisk och judisk kultur förening   

Jubbaland utveckling förening   

Jubalands ungdomsförening    

Kisima ungdomsförening    

Fumoförening     

Svensk-Somalisk israelvänners  

jämställdhets organisation     

Kallon Humanitär hjälp  

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade 2017-12-14, § 6, att uppdra 

till förvaltningen att särskilt utreda bidragsansökningar från följande 

föreningar: 

 

Förening    Summa 

   

Etiopisk och judisk kultur förening  40 000 kr  

Jubbaland utveckling förening   30 000 kr  

Jubalands ungdomsförening   32 000 kr 

Kisima ungdomsförening   40 000 kr 

Fumoförening    30 000 kr 

Svensk-Somalisk israelvänners   50 000 kr 

jämställdhets organisation   

Kallon Humanitär hjälp   30 000 kr 

       

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har sakgranskat ansökningarna 

och föreslår att nämnden avslår samtliga ansökningar med hänvisning 

till att de inte uppfyller stadsdelsnämndens krav på lokal verksamhet 

och hemvist.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 mars 2018. 

Dnr 5.4-825/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Förlängning av avtal med Bräcke diakoni avseende driften 
av Fristad vård- och omsorgsboende 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att rekommendera Äldrenämnden att 

förlänga nuvarande entreprenadavtal med Bräcke diakoni avseende 

driften av Fristad vård- och omsorgsboende för perioden 2019 02 01 

till och med 2021 01 31. 

 

Ärendet 
Fristad vård- och omsorgsboende drivs sedan 2012 03 01 på 

entreprenad av Bräcke diakoni. Nuvarande avtal gäller till och med 31 

januari 2019 och kan förlängas med ytterligare två år. Förlängningen 

ska vara skriftlig och träffas senast nio månader innan avtalstidens 

utgång. 

 

Förvaltningen bedömer att Bräcke diakoni bedriver en mycket god 

och individuellt utformad vård och omsorg och samarbetet mellan 

förvaltningen och entreprenören fungerar bra. 

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden rekommenderar 

Äldrenämnden att förlänga entreprenadavtalet med Bräcke diakoni 

med två år för perioden 2019 02 01 till och med 2021 01 31. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 februari 2018. 

Dnr 2.2.2-113/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13  

Ansökan om stadsdelsbidrag. Finansiering av 
grannsamverkan och skyltar 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå ansökan om 

finansiering av Grannsamverkanskyltar. 

 

Ärendet 
Samverkan mot brott (SAMBO) har skickat ut en förfrågan till 

kommuner i Sverige att genom ett bidrag om 10 000 kronor för 2018-

2019 finansiera en ökad efterfrågan vad gäller skyltar för 

grannsamverkan. Besked till SAMBO om avslag görs via en 

medskickad blankett. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 februari 2018. 

Dnr 2.4-37/2018 

 

Förslag till beslut 
Stephan Gullberg m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Åsa Nilsson 

Söderberg (L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Maurice Forslund (KD) lade fram ett ersättaryttrande:  

Om jag haft rösträtt hade jag ställt mig bakom Ole-Jörgen Persson 

m.fl. (M) och Åsa Nilsson Söderberg (L) förslag. 

 

Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Annika Rosenberg (M) 

och Åsa Nilsson Söderberg (L) till förmån för eget förslag: 
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”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att  

 

1. Bifalla ansökan 

2. Samt därutöver anföra: 

 

Civilsamhället spelar en mycket viktig roll för tryggheten i vår 

stadsdel. Stadsdelen är fylld av goda krafter som på sin fritid arbetar 

ideellt för att skapa en bättre och tryggare framtid och ingjuter 

framtidshopp hos våra invånare. Grannstöd är en mycket viktig 

funktion och det är mycket glädjande att deras verksamhet expanderar 

i den utsträckning som sker. Ansökan om stadsdelsbidrag är för att 

täcka inköp av de skyltar som sätts upp där Grannstöd är aktivt, en bra 

och trygghetsskapande insats. 

 

Att stadsdelsnämnden stödjer det frivilliga trygghetsarbetet i 

stadsdelen borde vara en självklarhet”. 
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§ 14   

Ansökan om stimulansmedel för ökad bemanning inom 
äldreomsorgen 2018 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens ansökan till 

äldrenämnden om stimulansmedel för ökad bemanning inom 

äldreomsorgen på totalt 3.36 miljoner kronor. 

 

Ärendet 
Regeringen har gett Socialstyrelsen i uppdrag att till landets 

kommuner fördela stimulansmedel för en ökad bemanning inom 

äldreomsorgen. Satsningen gäller åren 2015-2018 och syftet är att 

skapa ökad kvalitet och trygghet för den enskilde äldre. 

I Stockholms stad har äldrenämnden uppdraget att administrera och 

fördela stimulansmedlen till stadens verksamheter inom äldreomsorg. 

För året 2018 har Stockholms stad tilldelats 152,8 miljoner kronor. 

 

Förvaltningen ansöker om att få ta del av stimulansmedlen för ökad 

bemanning inom äldreomsorgen 2018 samt för att skapa en träffpunkt 

för äldre personer med psykisk ohälsa. Ansökan är totalt på 3,36 

miljoner kronor. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 februari 2018. 

Dnr 1.2-102/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   
Anmälan av överenskommelse om förlikningsavtal 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga förvaltningens 

anmälan om överenskommelse om förlikningsavtal till handlingarna.  

 

Ärendet 
Stockholms stad, genom dess kommunstyrelse, och Kavat Vård AB, 

org.nr. 556702-2511, ingick i november 2009 avtal avseende driften 

av Elinsborgs vård- och omsorgsboende (dnr. 125-1300/2009). I 

enlighet med avtalets senast genomförda förlängning gäller detta till 

och med den 31 oktober 2018. 

 

26 oktober 2017 fattade stadsdelsnämnden beslutet att stänga 

Elinsborgs vård- och omsorgsboende i samband med att nuvarande 

entreprenadavtal löper ut i oktober 2018. Bakgrunden är att lokalerna 

är i omfattande behov av renovering och stambyte. Det går inte att 

bedriva verksamhet i lokalerna under pågående renovering samt 

stambyte. Mot bakgrund av detta har Kavat vård AB åberopat en 

överenskommelse om avsteg från avtalet med anledningen av att de 

under kvarvarande avtalstid förväntas lida ekonomisk skada genom att 

få eller inga nya inflyttningar kommer ske. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 februari 2018. 

Dnr 2.2.2-88/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16  

Anmälan av projektrapport- Kompetensförsörjning inom 
förskola, skola och socialtjänst 

Beslut 
Spånga – Tensta stadsdelsnämnd lägger stadsrevisionens 

projektrapport med diarienummer 3.1.3 -96/2017; 

Kompetensförsörjning inom förskola, skola och socialtjänst till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
År 2015 granskade stadsrevisionen stadens personal och 

kompetensförsörjning. Granskningen visade att staden saknade en 

samlad strategi för hur kompetensförsörjning ska bedrivas och följas 

upp.  

Syftet med granskningen var att bedöma om nämnderna hade den 

styrning och uppföljning som krävs för att säkerställa strategisk 

kompetensförsörjning inom förskola, skola och socialtjänst. 

Granskningen har avgränsats till hur staden arbetar med att behålla 

och kompetensutveckla befintlig personal. Granskningen har omfattat 

kommunstyrelsen, socialnämnden, utbildningsnämnden samt 

stadsdelsnämnderna Norrmalm och Skarpnäck.  

 

Granskningen visar att kommunstyrelsens styrning avseende stadens 

kompetensförsörjning har utvecklats sedan den granskades år 2015. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 februari 2018. 

Dnr 1.6-82/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Anmälan av redovisning av ej verkställda beslut enligt 9 § 
och rapportering enligt 28 f-g §§ LSS samt enligt 4 kap 1 § 
och rapportering enligt 6f § SoL 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger redovisningen av ej verkställda beslut för 

fjärde kvartalet 2017 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Kommunerna har från 2008-07-01 skyldighet att rapportera gynnande 

beslut enligt LSS 9 § och 4 kap 1 § SoL, som inte verkställts inom tre 

månader från beslutsdatum.  
 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd är ansvarig nämnd för beslut enligt 

LSS och SoL i Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 januari 2018. 

Dnr 1.1-77/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Svar på medborgarförslag om inflyttningsfest till de 
nyinflyttade studenterna i Tensta 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Förvaltningen bedömer att det är andra faktorer än en inflyttningsfest 

som påverkar huruvida en medborgare väljer att bo kvar i området. 

Förvaltningen föreslår att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd avslår 

medborgarförslaget. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 februari 2018. 

Dnr 1.2.4-1150/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Svar på medborgarförslag gällande ordningsvakter, 
kameraövervakning och belysning 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd avslår samtliga medborgarförslag. 

 

Ärendet 
Under december och januari har det inkommit ett flertal 

medborgarförslag som har följande gemensamma önskemål: 

 Kameraövervakning 

 Ordningsvakter 

 Belysning 

 

Förvaltningens bedömning när det gäller kameraövervakning på 

allmän plats är att primärt är en fråga för Polismyndigheten och inte 

för stadsdelsnämnden. För närvarande finns dock förslag om att 

kommunstyrelsen, inom ramen för sitt förstärkta uppdrag kring 

trygghetsfrågor, ska undersöka möjligheten att delfinansiera 

införskaffandet av sådan trygghetsrelaterad utrustning.  

 

Avseende ordningsvakter på allmän plats, är förvaltningens tolkning, 

att även sådana beslut ligger utanför stadsdelsnämndens formella 

ansvarsområde. För närvarande finns dock beslut om att 

kommunstyrelsen ska tilldelas medel för avropa ambulerande 

ordningsvakter- och väktare. Dessa föreslås, med utgångspunkt i 

lokala behov och i nära dialog med stadsdelsförvaltningar och polis, 

kunna flyttas omkring och verka på platser som för stunden upplevs 

som särskilt otrygga. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 februari 2018. 

Dnr 1.2.4-9/2018 

 

Förslag till beslut 
Stephan Gullberg m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 
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Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Åsa Nilsson 

Söderberg (L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Maurice Forslund (KD) lade fram ett ersättaryttrande:  

Om jag haft rösträtt hade jag ställt mig bakom Ole-Jörgen Persson 

m.fl. (M) och Åsa Nilsson Söderberg (L) förslag. 

 

Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Annika Rosenberg (M) 

och Åsa Nilsson Söderberg (L) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker de föreliggande skrivelserna som 

behandlas i ärendet 

 

Utöver detta anför nämnden följande: 

Allianspartierna har lagt ett antal konkreta förslag för att öka 

tryggheten i Spånga-Tensta. Kortsiktigt har vi föreslagit att stadsdelen 

ska ta initiativ till, tillsammans med berörda centrala nämnder, att 

undersöka förutsättningarna för att få ett antal ordningsvakter till bl.a. 

Spånga centrum samt möjligheter för olika former av 

kameraövervakning. 

Förvaltningens svar på skrivelserna är förvirrande. Man konstaterar att 

beslut om ordningsvakter och kameror inte ligger under stadsdelens 

ansvarsområde. Det har dock heller ingen påstått. Alliansen har 

föreslagit att man, tillsammans med berörda centrala nämnder, ska 

utreda möjligheten att ansöka om medel via stadens trygghetsfond. 

Något som inte berörs i förvaltningens svar. 

Vi konstaterar att staden centralt, genom den styrande majoriteten, 

aviserar att man nu ska avsätta pengar till såväl en ordningsvaktsjour 

som finansiering av kameror. Det är en blek kopia av de olika förslag 

Moderaterna, Liberalerna och KD lagt i kommunfullmäktige. De 

medel som majoriteten avsätter är dock för lite för att det ska kunna 

åstadkomma en reell förbättring. Dessutom kommer detta besked 

alldeles för sent, och man kan fråga sig om det är en slump att denna 

U-sväng kommer lagom inför den förestående valrörelsen.  

Trygghetssituationen i Stockholm är allvarlig, och kräver ett starkt 

och tydligt ledarskap. Det saknas i dag. 
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Frågorna är för många efter förvaltningens svar.  Man försöker att 

visa handlingskraft men man säger och genomför egentligen 

ingenting. Till syvende och sist behöver Spångaborna svar på: Ska vi 

få ordningsvakter, när och hur många? Ska vi få kameraövervakning, 

på vilka platser och hur många”? 

 

Särskilt uttalande 
Stephan Gullberg m.fl. (MP) Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande. 

 

”Särskilt uttalande 
Kriminalitet och våld har ingen plats i vårt samhälle. Alla ska känna 

sig trygga att röra sig fritt i vår stad. För att stärka tryggheten i det 

offentliga rummet gör majoriteten nu stora satsningar.  

 

I årets budget har stadens majoritet bland annat skapat en 

trygghetsfond för fysiska trygghetsupprustningar och säkrare 

utemiljöer. Vi har skalat upp den ordinarie väktar- och 

ordningsvaktsverksamheten. Därutöver lägger majoriteten ytterligare 

20 miljoner kronor till mobila team av ordningsvakter som ska 

närvara vid otrygga platser vid behov, samt 5 miljoner kronor till 

utökad kamerabevakning i polisens regi. Dessa insatser är viktiga 

komplement till det polisiära arbetet som stärker stadens 

trygghetsskapande närvaro. 

 

Rekryteringen till gäng och kriminalitet ska strypas. Här har vi satsat 

stort på sociala insatsgrupper, stadens egen avhopparverksamhet och 

uppsökande social verksamhet mot unga i riskmiljöer, bland annat 

genom öppnandet av Framtid Järva. Utöver detta måste det 

systematiska arbetet med att bryta segregationen fortsätta att 

förstärkas. Under mandatperioden har vi bland annat inrättat en social 

investeringsfond med syfte att motverka utanförskap och social 

utsatthet, lagt stora resurser på att stärka socialtjänsten samt förstärkt 

det socioekonomiska tillägget till skolorna.  

 

Stadsdelsnämndernas arbete och roll i det trygghetsskapande arbetet 

är av största vikt och därför har sju prioriterade stadsdelsnämnder, 

erhållit 20 miljoner kronor extra för trygghetshöjande insatser och 

stärkt närvaro i det offentliga rummet. Av dessa har en fjärdedel, fem 

miljoner kronor gått till Spånga-Tensta. Vi gör en satsning på 

lönetillägg för trygghetspersonal samt intensifierar samverkan med 

det lokala civilsamhället. Utöver detta ska det systematiska arbetet 

med att bryta segregationen och motverka social utsatthet fortsätta att 

förstärkas”.  
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§ 20  

Anmälan av medborgarförslag om gångväg 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om gångväg. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om gångväg. 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 februari 2018. 

Dnr 1.2.4-45/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21  

Anmälan av medborgarförslag om säkerhet kring 
lekplatser 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om säkerhet kring lekplatser. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om säkerhet kring lekplatser. 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 februari 2018. 

Dnr 1.2.4-112/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Ärendet utgår 
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§ 23  

Anmälan av medborgarförslag om att stenbelägga en 
genväg 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om att stenbelägga en genväg. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om att stenbelägga en genväg 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 februari 2018. 

Dnr 1.2.4-36/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Ärendet utgår. 
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§ 25   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga rapporten till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 mars 2018. 

Dnr 1.1-24/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 26   

Anmälan av protokoll för rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokollet från den 

23 januari 2018 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Dnr 1.1-39/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 27   

Anmälan av protokoll för pensionärsrådet  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokollet från den 

24 januari 2018 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Dnr 1.1-40/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 28  

Kurser och konferenser 

Inbjudan till den konferens våld i nära relationer och hedersrelaterat 

våld och förtryck den 3 maj i Stockholm Waterfront. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att två från majoriteten och 

två från oppositionen får delta på konferensen och att arvode utgår. 
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§ 29  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

1. I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med mera, § 

29, bilaga 1. 

 

Utöver det anmäldes två skrivelser på sammanträdet. 

 

2. Skrivelse av Ole-Jörgen Perssons (M): Skrivelse om Pride-

arrangemang i Spånga-Tensta under Stockholm Pride och 

Europride 2018. 

 

3. Skrivelse av Åsa Nilsson Söderström (L) anmäldes, Ole-Jörgen 

Persson m.fl (M) anslöt sig till skrivelsen: Skrivelse om – 

Trygghetsskapande åtgärder i Spånga Centrum och utvärdering av 

övervakningskamerorna i Tensta och Hjulsta. 

 

 

Beslut 
 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 

inkomna protokoll med mera, § 29, bilaga 1, till handlingarna. 

 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att behandla skrivelsen 

idag under punkt 29 A. 

 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i 

uppdrag att bereda Åsa Nilsson Söderström (L) och Ole-Jörgen 

Perssons (M) skrivelse och återkomma till nämnden. 

 

 

Information 
Nämnden gav förvaltningen i uppdrag (2018-02-01 § 14) att vid nästa 

möte genomföra en muntlig dragning om hur socialsekreterarnas 

arbetsmiljö och arbetet med barn- och ungdomar har utvecklats det 

senaste halvåret.  

Under den slutna delen av sammanträdet redogjorde förvaltningen för 

detta. Svar på kompletterande frågor mejlas ut till nämnden. 
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§ 29 A 
Svar på skrivelse om Pride-arrangemang i Spånga-Tensta 
under Stockholm Pride och Europride 2018 
 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra till 

förvaltningen att arrangera ett HBTQ-seminarium under 

Stockholm Pride-Europride. Seminariet ska finansieras med medel 

från anslaget för demokratimedel för 2018. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra till 

förvaltningen att i verksamhetsberättelsen för 2018 redovisa hur 

förvaltningen prioriterat arbetet för HBTQ-personers lika 

rättigheter i sin verksamhet i enlighet med den övergripande 

inriktning och fokusområden som anges i programmet. 

 

Ärendet 
Ole-Jörgen Persson (M) har inkommit med en skrivelse om att 

stadsdelsnämnden ska ge förvaltningen i uppdrag att se över 

möjligheten att arrangera ett liknande HBTQ-seminarium som 

genomfördes år 2017 i Tensta under Prideveckan samt att 

förutsättningslöst se över om andra arrangemang kan genomföras som 

kan bidra till att synliggöra och lyfta HBTQ-personers livsvillkor i 

stadsdelen. 

Kommunfullmäktige antog den 11 december 2017 tre program för 

2018-2022 inom ramen för Visionen 2040 – ett Stockholm för alla: 

 Program för barnets rättigheter och inflytande i Stockholm 

Stad 

 Program för ett jämställt Stockholm. 

 Program för lika rättigheter och möjlighet oavsett sexuell 

läggning, könsidentitet eller könsuttryck. 

Förvaltningen förslår stadsdelsnämnden att ge förvaltningen i uppdrag 

att arrangera ett HBTQ-seminarium under Stockholm Pride-Europride 

som infaller den 27 juli-19 augusti 2018 samt att redovisa i 

verksamhetsberättelsen för 2018 hur förvaltningen prioriterat arbetet 

för HBTQ-personers lika rättigheter i sin verksamhet i enlighet med 

den övergripande inriktning och fokusområden som anges i 

programmet.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 mars 2018. 

Dnr 1.1-204/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 29.B  

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
februari 2018 

 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 


